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Από το υπ’ αριθ. 5/2005 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 125/2005 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Μη έγκριση κάλυψης μέρους των εξόδων 
της εκδήλωσης-παρουσίασης του έργου 
του καθ. Παν/μίου Κ. Φωτιάδη για τη 
γενοκτονία των Ελλήνων του Πόντου. 

 
       Σήμερα 21 Φεβρουαρίου του έτους 2005 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 17-2-2005 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους 
και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) 
και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 31 μελών βρέθηκαν παρόντα 30 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  
                                                                                                   Πάρεδροι 

1. Χ. Γεωργιάδης Κ. Πουλασουχίδης Κ. Μιχαηλίδης 
2. Α. Γκαμπέσης   Π. Ποταμόπουλος 
3. Β. Γιαννουλάκης    
4. Σ.  Παναγιωτίδης   Απόντες Δημαρχιακοί 
5. Ι. Καλαϊτζίδης   Πάρεδροι 
6. Ν. Κεχαγιόγλου   Π. Πιτούλιας 
7. Ε. Δημούλα-Πετρίδη   Γ. Μανακούλης 
8. Ε. Γουναράς    
9. Ι. Ακριβόπουλος    

10. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ  ημερήσιας διάταξης συζήτηση 
προσήλθαν οι κ.κ.  Χ. Ντόβας και Μ. Γαβρίδης. 
2)Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 114/2005 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Δ. Δάσκαλος, Α. Παπαστεργίου, Α.  

11. Θ.  Σιδηρόπουλος 
12. Γ. Τροχόπουλος 
13. Χ. Τζήκα-Μπατσαρά Τσιάρας. 

3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 118/2005 απόφασης 
προσήλθαν οι κ.κ. Δ. Δάσκαλος, Α. Παπαστεργίου, Α. 
Τσιάρας, Γ. Ορφανίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Χ. 
Γεωργιάδης, Γ. Τροχόπουλος, Γ. Μιχαηλίδης. 
4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 119/2005 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Γκαμπέσης, Γ. Ορφανίδης. 
5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 121/2005 απόφασης 
προσήλθαν οι κ.κ. Χ. Γεωργιάδης, Α. Γκαμπέσης, Γ. 
Τροχόπουλος, Γ. Ορφανίδης. 

14. Μ. Σακαλής 
15. Χ. Φουρνιάδης 
16. Χ. Ντόβας 
17. Σ. Κρομμύδας 
18. Β. Ρήσσου 
19. Κ. Χιονίδης 
20. Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
21. Ι. Κουρουζίδης 6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 122/2005 απόφασης 

αποχώρησε ο κ. Γ. Ορφανίδης. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 123/2005 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Γ. Μιχαηλίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Χ. 
Γεωργιάδης, Α. Τσιάρας. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 125/2005 απόφασης 
προσήλθαν οι κ.κ. Α. Τσιάρας, Γ. Ορφανίδης. 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 126/2005 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Α. Δελαβερίδης. 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 127/2005 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Α. Δελαβερίδης. 
11) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 132/2005 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Μ. Γαβρίδης. 
12) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 133/2005 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Χ. Γεωργιάδης, και αποχώρησαν οι κ.κ. Α. 
Γκαμπέσης, Γ. Τροχόπουλος, Α. Δελαβερίδης, Σ. 
Μηλιόπουλος, Γ. Ορφανίδης.  

22. Μ. Γαβρίδης 
23. Δ. Δάσκαλος 
24. Α. Δελαβερίδης 
25. Γ. Μιχαηλίδης 
26. Σ. Μηλιόπουλος 
27. Α. Παπαστεργίου 
28. Α. Τσιάρας 
29. Η. Σοφιανίδης 
30. Γ. Ορφανίδης 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 13ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 10-1-2005 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου, 
που έχει ως εξής: 

Με το από 6-12-04 έγγραφό του ο Καθηγητής Πανεπιστημίου κ. 
Κωνσταντίνος Φωτιάδης μας ενημερώνει ότι από τις 10 έως 30 Μαρτίου 2005 θα 
πραγματοποιηθεί σε συνεργασία με το Δήμο Θεσσαλονίκης η παρουσίαση των 14 
τόμων του ιστορικού του έργου αναφορικά με την γενοκτονία των Ελλήνων του 
Πόντου, και ζητά από τον Δήμο Βέροιας την συμμετοχή του στην κάλυψη μέρους 
των εξόδων της παραπάνω εκδήλωσης – παρουσίασης. 

Με τις διατάξεις της παρ. 4 του άρθρο 218 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.), όπως 
αυτή αντικαταστάθηκε με τις παρ. 3 και 4 του άρθρου 25 του Ν. 3202/03 
προβλέπεται ότι  ΄΄Πιστώσεις που είναι γραμμένες στους οικείους κωδικούς αριθμούς 
του προϋπολογισμού του Δήμου μπορούν να διατεθούν, με απόφαση του δημοτικού 
συμβουλίου για την πληρωμή δαπανών και που αφορούν : α) εθνικές ή τοπικές γιορτές 
ή άλλες ιδίως πολιτιστικές, μορφωτικές, ψυχαγωγικές και αθλητικές εκδηλώσεις που τις 
οργανώνει ο Δήμος εφ όσον σχετίζονται με την εδαφική του περιφέρεια και συνδέονται 
με την προαγωγή των κοινωνικών και οικονομικών συμφερόντων ή των πολιτιστικών 
και πνευματικών ενδιαφερόντων των δημοτών του,  β) όμοιες εκδηλώσεις που 
οργανώνουν άλλοι φορείς και συμμετέχει ο Δήμος γ) «απονομή τιμητικών διακρίσεων, 
αναμνηστικών δώρων και φιλοξενία προσωπικοτήτων και αντιπροσωπειών εσωτερικού 
ή εξωτερικού, δ) Τιμητικές διακρίσεις, αναμνηστικά δώρα και φιλοξενία φυσικών 
προσώπων, τα οποία συνέβαλαν με οποιοδήποτε τρόπο στην κοινωνική οικονομική και  
πολιτιστική ανάπτυξη ή προβολή του Δήμου.΄΄.  
            Στον προϋπολογισμό του Δήμου τρέχοντος  έτους και στον K.A. 00/6434  
΄΄Λοιπές δαπάνες δημοσίων σχέσεων΄΄ υπάρχει γραμμένη σχετική πίστωση ύψους  € 
50.000,00, με σημερινό υπόλοιπο € 50.000,00.        

Ύστερα  από τα παραπάνω παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο να 
αποφασίσει για την έγκριση ή μη της συμμετοχής του Δήμου στην κάλυψη μέρους 
των εξόδων της εκδήλωσης – παρουσίασης του 14 τόμου ιστορικού έργου του 
Καθηγητή Πανεπιστημίου κ. Κωνσταντίνος Φωτιάδης αναφορικά με την γενοκτονία 
των Ελλήνων του Πόντου από τις 10 έως 30 Μαρτίου 2005 στη Θεσσαλονίκη, 
ψηφίζοντας και τις σχετικές πιστώσεις σε βάρος του ανωτέρω  Κ.Α. του 
προϋπολογισμού του Δήμου τρέχοντος έτους.  
 Επίσης έθεσε υπόψη του συμβουλίου και την από 15-2-2005 εισήγηση της 
επιτροπής Διεθνών και Δημοσίων Σχέσχεων του Δ.Σ., με την οποία αυτή εισηγείται 
ομόφωνα τη μη έγκριση της συμμετοχής του Δήμου στην κάλυψη μέρους των εξόδων 
της εκδήλωσης-παρουσίασης του 14ου τομόυ του ιστορικού έργου του Καθηγητή 
Πανεπιστημίου κ. Κωνσταντίνου Φωτιάδη αναφορικά με τη γενοκτονία των Ελλήνων 
του Πόντου από τις 10 έως 30 Μαρτίου 2005 στη Θεσσαλονίκη, καθόσον δεν 
επιτρέπεται η επιχορήγηση ιδιωτών. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 

Ουσουλτζόγλου: Χαίρομαι πολύ πραγματικά που ο Δήμος Θεσσαλονίκης θα 
φιλοξενήσει αυτή την εκδήλωση. Ξέρετε πολύ καλά ότι 14 τόμοι έγιναν κατόπιν 
παραγγελίας της Βουλής κι αφορούν ένα σημαντικότατο, βασικότατο ζήτημα αυτό 
της γενοκτονίας του Ποντιακού Ελληνισμού. Ξοδεύτηκε πολύς κόπος και μόχθος, 
πολλοί άνθρωποι εργάστηκαν με τον συντονισμό του κ. Φωτιάδη και πρέπει 
ιδιαιτέρως να μας τιμάει που κατάγεται από εδώ. Νομίζω ότι το λιγότερο που έχουμε 
να κάνουμε εμείς είναι να συνδράμουμε σ΄ αυτή την προσπάθεια, να συμμετέχουμε 
και σαν φυσικές παρουσίες αλλά και προσφέροντας την ηθική και υλική υποστήριξή 
μας σ΄ αυτή την παρουσίαση. Είναι  πραγματικά τιμητικό που αυτή η παρουσίαση 
γίνεται στη Μακεδονία που είναι προσφυγομάνα. Νομίζω πως είναι ιδιαίτερα 
τιμητικό να συμμετέχουμε με τους τρόπους που προανέφερα. 

Δελαβερίδης: Αφού προηγουμένως δεν ψηφίστηκε η πρότασή μου, προτείνω 
να δώσουμε 5.000 ευρώ στον κ. Φωτιάδη μέσω της Ευξείνου Λέσχης. 



Γκαμπέσης: Είναι τιμή για την πόλη μας που ένας πανεπιστημιακός δάσκαλος 
της εμβέλειας του κ. Φωτιάδη προσπαθεί ουσιαστικά να συνεργαστεί με τον Δήμο 
μας, με την πόλη που γεννήθηκε και τον ανέδειξε. Αντί εμείς ως Δήμος, ως Δημ. 
Συμβούλιο να προσπαθήσουμε να αγκαλιάσουμε και να επιβραβεύσουμε μία 
προσπάθεια του συγκεκριμένου πανεπιστημιακού, κρυβόμαστε πίσω από δήθεν 
προσχήματα ότι είναι παράνομη μία τέτοια χρηματοδότηση. Ειπώθηκε στο 
προηγούμενο θέμα μέσω του «τάδε» να δοθούν στον «τάδε» και τέτοιες παρατυπίες 
έχουν γίνει πολλές φορές και μπορεί να γίνει. Προφανώς εδώ μπαίνει το ερώτημα εάν 
θέλει ο Δήμος να βοηθήσει, να συνεργαστεί ή ν΄ ανοίξει τις πόρτες του σ΄ αυτόν τον 
πανεπιστημιακό για να είναι και τιμή για την  πόλη μας ότι συμμετέχει σ΄ αυτού του 
είδους την εκδήλωση, ότι 2,5 εκατ. Πόντιοι έχουν χαθεί κι αυτό το αναδεικνύει ο 
συμπολίτης μας. Εάν θέλει τότε θα βρεθεί ο τρόπος και δεν μιλάει για ποσά ο κ. 
Φωτιάδης αλλά πιο πολύ θεωρώ ότι μιλάει για τη συμβολή της πόλης μας, για την 
ηθική και λίγο την υλική συμμετοχή. Εάν θέλουμε μπορεί μία παρόμοια εκδήλωση να 
γίνει και στη Βέροια, να τιμήσουμε τον συγκεκριμένο με άλλον τρόπο και τα χρήματα 
θα βρεθούν. Διαφορετικά φοβάμαι ότι και σ΄ αυτή την περίπτωση θα επαληθευτεί η 
παροιμία «ουδείς προφήτης στον τόπο του». Σ΄ αυτή τη φάση δεν είναι σωστό σ΄ 
έναν πανεπιστημιακό δάσκαλο που τον τίμησε η Βουλή των Ελλήνων, που του έδωσε 
τη δυνατότητα να εργαστεί και να παρουσιάσει αυτό το μεγάλο έργο να του 
κλείσουμε τις πόρτες. Θεωρώ ότι πρέπει να βρεθεί τρόπος να βρεθούν χρήματα όπως 
τα ζητάει ο συγκεκριμένος συμπολίτης μας. 

Πρόεδρος: Δευτερολογίες. 
Ουσουλτζόγλου: Θα ήθελα βέβαια ν  ́ακούσω και την άποψη του κ. Δημάρχου 

γιατί καταθέσαμε κάποιες απόψεις. Αν επιμένει καλώς, αν δεν δέχεται όσα είπαμε 
καλώς, θα ήθελα όμως ν΄ ακούσω και τις αντιρρήσεις του αλλά προφανώς απαξιεί να 
μας απαντήσει και θα ήθελα να του θυμίσω ότι πέρυσι μέσω του Συλλόγου Κρητικών 
είχαμε πάλι χρηματοδοτήσει κάτι. Αν θέλουμε λοιπόν υπάρχουν τρόποι να 
βοηθήσουμε, αν δεν θέλουμε ας το δηλώσουμε κι ας πούμε ότι δεν είναι σοβαρό το 
ότι γράφτηκε σε 14 τόμους, με στοιχεία και έρευνες ετών η γενοκτονία του 
Ποντιακού Ελληνισμού. 

Πρόεδρος: Οσες φορές ζητάει τον λόγο ο κ. Δήμαρχος, είμαι υποχρεωμένος 
να τον δίνω, αλλά αν δεν επιθυμεί δεν μπορεί κανένας να τον υποχρεώσει να τον 
πάρει. 

Γκαμπέσης: Εάν υπάρχει πρόβλημα όσον αφορά το τυπικό της όλης υπόθεσης 
κι αν θέλουμε να βοηθήσουμε όπως κάναμε τόσες άλλες φορές, μία λύση θα ήταν να 
γίνει χορηγός ή συνδιοργανωτής ο Δήμος ώστε ν΄ αναλάβουμε κάποια μέρη από τα 
έξοδα που θα προκύψουν και να ξεπεράσουμε το νομικό κώλυμα που τυχόν υπάρχει. 
Νομίζω μπορούν να βρεθούν λύσεις αρκεί να θέλουμε. 

Πρόεδρος: Τριτολογίες. 
Ουσουλτζόγλου: Μπορούμε κε Πρόεδρε να συζητήσουμε τους όρους και ν΄ 

αναλάβουμε τη συνδιοργάνωση. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Δελαβερίδη; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 13 σύμβουλοι: 

Α. Γκαμπέσης, Γ. Τροχόπουλος, Χ. Ουσουλτζόγλου – Γεωργιάδου, Ι. Κουρουζίδης, Μ. 
Γαβρίδης, Δ. Δάσκαλος,  Α. Δελαβερίδης, Γ. Μιχαηλίδης, Σ. Μηλιόπουλος, Α. 
Παπαστεργίου, Α. Τσιάρας, Η. Σοφιανίδης, Γ. Ορφανίδης. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την εισήγηση της επιτροπής Διεθνών και 
Δημοσίων Σχέσεων του Δ.Σ.; 
 Υπέρ της εισήγησης ψήφισαν 16 σύμβουλοι: 
Β. Γιαννουλάκης, Σ. Παναγιωτίδης, Ι. Καλαϊτζίδης, Ν. Κεχαγιόγλου, Ε. Δημούλα – 
Πετρίδη, Ε. Γουναράς, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσιαμήτρου – Καραχατζή, Θ. 
Σιδηρόπουλος, Χ. Τζήκα – Μπατσαρά, Μ. Σακαλής, Χ. Φουρνιάδης, Χ. Ντόβας, Σ. 
Κρομμύδας, Β. Ρήσσου, Κ. Χιονίδης. 
 Το Δ.Σ μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 



1.- Το από 10-1-2005 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου.  
2.- Την από 6-12-2004 επιστολή του Καθηγητή Παν/μίου Κων/νου Φωτιάδη. 
3.- Την από 15-2-2005 εισήγηση της επιτροπής Διεθνών και Δημοσίων Σχέσεων του 
Δ.Σ. 
4.- Την πρόταση του δημ. συμβούλου Α. Δελαβερίδη. 
5.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
6.- Τις διατάξεις των άρθρων 106 και 218 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.). 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 

 Tη μη έγκριση κάλυψης από πλευράς του Δήμου μέρους των εξόδων της 
εκδήλωσης-παρουσίασης του 14ου τόμου του ιστορικού έργου του Καθηγητή 
Πανεπιστημίου κ. Κωνσταντίνου Φωτιάδη με θέμα τη γενοκτονία των Ελλήνων του 
Πόντου, που θα πραγματοποιηθεί στις 10-30 Μαρτίου 2005 στη Θεσσαλονίκη, διότι 
σύμφωνα με το Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.), δεν επιτρέπεται η επιχορήγηση ιδιωτών από το 
Δήμο. 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  125 / 2005 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Χ. Γεωργιάδης Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
 Α. Γκαμπέσης Ι. Κουρουζίδης 

 Β. Γιαννουλάκης Μ. Γαβρίδης 
ΙΩΑΝΝΗΣ  ΑΚΡΙΒΟΠΟΥΛΟΣ Σ.  Παναγιωτίδης Δ. Δάσκαλος 

 Ι. Καλαϊτζίδης Α. Δελαβερίδης 
 Ν. Κεχαγιόγλου Γ. Μιχαηλίδης 
 Ε. Δημούλα-Πετρίδη Σ. Μηλιόπουλος 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή Α. Παπαστεργίου 
 Θ.  Σιδηρόπουλος Α. Τσιάρας 
 Γ. Τροχόπουλος Η. Σοφιανίδης 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΓΟΥΝΑΡΑΣ Χ. Τζήκα-Μπατσαρά Γ. Ορφανίδης 
 Μ. Σακαλής   
 Χ. Φουρνιάδης   
 Χ. Ντόβας   
 Σ. Κρομμύδας   
 Β. Ρήσσου   
 Κ. Χιονίδης   
     
  ΔΗΜΑΡΧΙΑΚΟΙ ΠΑΡΕΔΡΟΙ   
 Κ. Μιχαηλίδης   
 Π.  Ποταμόπουλος   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  25-2-2005 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΡΗΣΤΟΣ  ΣΚΟΥΜΠΟΠΟΥΛΟΣ 
 


